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Protokół nr XXIV/2021 z sesji Rady Gminy odbytej w dniu 28 stycznia 

2021 r. 

XXIV Sesja Rady Gminy Warlubie w dniu 28 stycznia 2021 r. rozpoczęła się 

w obecności 14 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 

radnych, zgodnie z art. 14 ustawy o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2020 r. poz. 713 

i 1378), stanowi quorum, pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji. 

Sesja rozpoczęła się o godz. 1200 w sali OSP w Warlubiu ul. Bąkowska 12.  

Lista obecności radnych i zaproszonych gości stanowi załącznik  nr 1 do protokołu.  

Sesję otworzyła i prowadziła Przewodnicząca Rady Gminy Pani Maria Jankowska. 

Protokolantem obrad był podinspektor ds. obsługi Rady Gminy Sławomir Kania. 

Pani Przewodnicząca Rady powitała zaproszonych gości oraz radnych. Następnie 

poinformowała, że obrady Rady Gminy są transmitowane oraz rejestrowane za 

pomocą urządzeń nagrywających dźwięk i obraz. Klauzula informacyjna dotycząca 

przetwarzania danych osobowych osób uczestniczących w obradach Rady Gminy 

w Warlubiu została umieszczona do zapoznania się z jej treścią na drzwiach sali 

OSP, na tablicy informacyjnej obok Biura Obsługi Rady, na stronie internetowej BIP 

oraz na stronie internetowej gminy. W związku z epidemią koronawirusa w trosce 

o wzajemne bezpieczeństwo uczestników obrad oraz obowiązujące obostrzenia 

sesja odbyła się w sali OSP w Warlubiu. 

Następnie Pani Przewodnicząca Rady przedstawiła porządek obrad, który 

przedstawiał się następująco:  

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad.  

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji.  

4. Informacja o działalności międzysesyjnej. 

5. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał w sprawie: 

1) uchwalenia budżetu gminy Warlubie na rok 2021, 

2) uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Warlubie na lata 2021 – 

2031, 

3) przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2021, 

4) przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz 

Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie w Gminie Warlubie na lata 2021 – 2025. 

6. Interpelacje i zapytania radnych. 

7. Wolne wnioski i informacje.  

8. Zamknięcie obrad. 

Po czym Pani Przewodnicząca Rady poddała w/w porządek obrad pod dyskusję. 

Radny Pan Dariusz Chodkowski złożył wniosek o zmianę porządku obrad i dopisanie 
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pkt w sprawie zmiany projektu budowy hali widowiskowo-sportowej w Warlubiu 

i wykonania dachu tego obiektu w innej technologii niż pierwotnie założono. 

Następnie Pani Przewodnicząca Rady poddała wniosek o zmianę porządku obrad 

pod głosowanie. 

W wyniku głosowania wniosek j/w został odrzucony 5 głosami „za”, 8 głosami 

„przeciw” i 1 głosem „wstrzymującym się”  w obecności 14 radnych, wobec 

ustawowego składu 15 radnych. 

Radna Pani Wanda Wolan – ten wniosek nie powinien być głosowany. Mieści on się 

bardzo dobrze w interpelacjach i zapytaniach radnych. On nie zmienia porządku 

obrad w żaden sposób. Dlatego głosowałam „przeciw”. Jest taki pkt w porządku 

obrad i tam on się mieści. Od tego jest radny, żeby pytać i mieć wątpliwości. 

Po czym Pani Przewodnicząca Rady przedstawiła ponownie porządek obrad j/w 

i  poddała go pod głosowanie. 

W wyniku głosowania został on przyjęty przy 11 głosach „za” i 3 głosach „przeciw” 

w obecności 14 radnych, wobec ustawowego składu 15 radnych. 

Ad.1 i Ad.2 

Jak wyżej. 

Ad.3 

Pani Przewodnicząca Rady poinformowała, że z treścią protokołu z poprzedniej sesji 

Rady Gminy można było zapoznać się wcześniej w biurze Obsługi Rady Gminy, 

a także w dniu obrad bieżącej sesji. Radni nie wnieśli żadnych poprawek i uzupełnień  

do protokołu z poprzedniej sesji Nr XXIII/2020 z dnia 22 grudnia 2020 r., wobec 

czego uważa się go za przyjęty jednogłośnie w obecności 14 radnych, wobec 

ustawowego składu 15 radnych. 

Ad.4 

Pełniąca Funkcję Wójta Pani Anna Ośko przedstawiła informację z działalności 

międzysesyjnej: 

1) Zgodnie z założeniami budżetu wyłoniłam ofertę Banku Spółdzielczego w Nowem 

na Wybór banku udzielającego i obsługującego kredyt długoterminowy w kwocie 

2 850 000,00 zł. Podpisanie umowy nastąpiło 21 grudnia.  

2) Zakończyliśmy ocenę przetargu Usługa odbioru i zagospodarowania stałych 

odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości zamieszkałych 

i niezamieszkałych położonych na terenie gminy Warlubie. Najkorzystniejszą  

ofertę złożyła firma Wiązar. Planowane środki to 1 018 270, 00 zł, oferta 1 094 

505,48 zł. Oferta została wybrana i oczekuje na podpisanie umowy, po uchwaleniu 

budżetu na 2021. Styczeń obsługiwany jest na zasadach aneksu do poprzedniej 

umowy, do wartości 10% kontraktu, co zostanie rozliczone stosownie do wartości 

oferty. Nie mamy innej możliwości zawarcia umowy, bez zwiększenia środków na 

dzisiejszych obradach.  

3) Budowa drogi gminnej położonej w miejscowości Kurzejewo – Komorsk w gminie 

Warlubie od km 0+000 do 1+117, polegającej na wykonaniu nawierzchni 

asfaltowej - wpłynęło 8 ofert. Pierwsza najtańsza podlegała odrzuceniu z uwagi na 
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rażąco niską cenę. Druga, wybrana firmy PUM z Grudziądza na kwotę 651 646,29 

zł. Podpisanie umowy nastąpiło 23 grudnia i środki trafiły na nasze konto pod 

koniec roku. 

4) Wczoraj wybraliśmy również ofertę na opiekę nad zwierzętami. Wpłynęły dwie 

oferty jednak jedna nie spełniała warunków zapytania . Wybraliśmy Schronisko 

Węgrowo które zaoferowało niższe ceny niż rok temu 10 zł do 17 zł za psa za 

dobę oraz 3 zł z 5 zł za kota. 

5) Premier ogłosił  listę projektów, które otrzymają wsparcie  z RFIL. Na liście znalazł 

się projekt “ Rozbudowa, przebudowa, nadbudowa budynku przedszkola wraz ze 

żłobkiem w Warlubiu" wytypowano do wsparcia   w wysokości 1 000 000 zł.   

6) Na kolejny nabór Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych złożyliśmy 

3 wnioski. Pierwszy na zakup busa szkolnego dostosowanego dla osób 

z niepełnosprawnością wnioskowane wsparcie 200 000,00 zł do 400 000,00 zł 

kosztu. Ponieważ nie otrzymał on wcześniej wsparcia, jak Państwo mówiliście na 

sesji  grudniowej, postanowiłam skorzystać z możliwości, ponieważ wydatki 

zakończone nie są rozpatrywane w RFIL.  Drugi wniosek na drogę w Bzowie 

dotacja do 100%  i trzeci na drogę w Płochocinie, wnioskowana dotacja 1 mln zł. 

7) Podpisałam umowy dotacyjne w ramach rewitalizacji Wielkiego Komorska 

dotyczące działań miękkich jak zajęcia, animator.  Jednak na dzień dzisiejszy nikt 

nie wie, jak będą w obostrzeniach realizowane. 

8) Przygotowujemy dokumenty do umowy na “Budowę kanalizacji sanitarnej na ulicy 

Zawadzkiej, Wybudowanie Nowskie i  Wybudowanie za Torami w Warlubiu.” 

Dzięki oszczędnościom na projektach Urząd Marszałkowski zaproponował 

zwiększenie kwoty do 85%.  Zwiększenie z 3 174 779.03 zł do 5 280 162, 50 zł. 

To również przy uchwalaniu budżetu powinniśmy ująć celem zabezpieczenia 

umowy dotacyjnej. 

9) Otrzymaliśmy pozytywną rekomendację do projektu “Poprawa bezpieczeństwa 

energetycznego poprzez dywersyfikację źródeł energii na terenie gminy Warlubie” 

1 534 668,48 zł dotacja 706 328,00 zł. W tej chwili wykonujemy wstępną 

weryfikację podtrzymania deklaracji udziału w projekcie, warunki formalne 

nieruchomości oraz przystąpimy do podpisania stosownych umów 

z Mieszkańcami po podpisaniu umowy o dofinansowanie, a przed ogłoszeniem 

przetargu. Osobiście uważam, że projekt powinien również zawierać instalacje dla 

budynków gminnych, co zostało w projekcie pominięte. 

10) W październiku PKP SA wystąpiło do sądu z pozwem przeciwko Gminie 

o opróżnienie lokali mieszkalnych.  W międzyczasie rozpoczęłam rozmowy z PKP 

celem wypracowania porozumienia w zaistniałej sytuacji. Jesteśmy na etapie 

sprawdzania proponowanej umowy. Jesteśmy po pierwszych negocjacjach i 

myślę, że wyjdziemy z tej sytuacji dobrze. 

11) PKP Intercity oraz Polregio zdjęło część pociągów z rozkładu, tłumacząc się 

COVID-19  i ekonomią. W nowym roku planowane są kolejne zmiany. 

Zlikwidowano połączenie w kierunku Gdańska pociągu godz. 4.21. Po 

zaangażowaniu się w problem Ministra Infrastruktury otrzymaliśmy jako jedna z 

gmin zapewnienie o wprowadzeniu zatrzymania się pociągu Intercity w Warlubiu i 
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o remoncie budynku PKP przy kolejnym programie odbudowy PKP, tym bardziej, 

że prowadzimy uzgodnienia przebudowy peronów. 

12) Informuję, że z dniem 2 stycznia 2021 roku na podstawie zawartego Porozumienia 

w dniu 30 grudnia 2020 roku pomiędzy Gminą Nowe, Gminą Dragacz i Gminą 

Warlubie oraz Starostwem Powiatowym w Świeciu została uruchomiona 

dodatkowo międzygminna komunikacja autobusowa na dwóch trasach Nowe – 

Wielki Komorsk – Dragacz i Nowe – Warlubie – Dragacz. Przedmiotowe linie 

autobusowe zostały uruchomione w celu ułatwienia komunikacji zbiorowej dla 

mieszkańców powyżej wymienionych gmin z korelacją dojazdu do Grudziądza. 

W ramach porozumienia uruchomiono 5 kursów autobusowych w obie strony. 

Prowadzeniem projektu i sprzedażą biletów zajmuje się Urząd Miasta i Gminy 

Nowe. Zachęcamy zainteresowanych do korzystania z komunikacji zbiorowej. 

Wystąpiłam o przesunięcie dwóch autobusów w godzinach popołudniowych 

z uwagi na dojazdy szkolne, co jest obecnie procedowane. 

13) Pożar w Sylwestra to przykra wiadomość dla Mieszkańców Wielkiego Komorska, 

którzy stracili dom. Uruchomiliśmy w styczniu zbiórkę rzeczy oraz zbiórkę 

finansową. GOPS udziela pomocy finansowej oraz w lutym podobną pomoc 

otrzymamy ze Starostwa na nasz wniosek. Pogorzelcy nie przyjęli lokalu 

gminnego i obecnie mieszkają u rodziny. 

14) W związku z realizacją Narodowego Programu Szczepień na terenie gminy 

Warlubie punkt szczepień prowadził będzie Samodzielny Publiczny Zakład Opieki 

Zdrowotnej Gminna Przychodnia w Warlubiu, ul. bł. s. Marii Heliodory 2, 86-160 

Warlubie. Osoby zainteresowane szczepieniami przeciwko COVID-19 mogą 

zgłaszać się celem rejestracji telefonicznie bezpośrednio do punktu szczepień pod 

numerem 52 50 65 285 od poniedziałku do piątku w godzinach 8ºº do 15ºº. 

Prosimy rejestrować się według poniższego harmonogramu:  od 15.01.2021r. 

osoby, które ukończyły 80 lat,  od 22.01.2021r. osoby, które ukończyły 70 lat. 

15) Na terenie kraju działa bezpłatna całodobowa infolinia wyjaśniająca wątpliwości 

w sprawie szczepień numer 989, dla dzwoniących z zagranicy +48 22 62 62 989. 

Osoby niepełnosprawne i Mieszkańcy, którzy będą potrzebowali pomocy 

w zakresie transportu proszeni są o kontakt telefoniczny pod numerem 52 38 00 

522 lub 52 38 00 524.  Koordynator  gminny jest do dyspozycji. W tym tygodniu 

otrzymaliśmy pierwsze 30 sztuk szczepionek. Pamiętajmy jednak, że przy 

planowanych dostawach w ciągu 6 tygodni możemy zaszczepić 90 osób, z uwagi 

na podwójne szczepienia. 

16) 29 Finał Wielkiej Orkiestry  Świątecznej Pomocy  odbędzie się  częściowo na  

innych zasadach niż  dotychczas. Z uwagi na liczne ograniczenia COVID-19  

forma i sposób zbiórek będzie po części zmieniona. Działamy razem z  OKSIR 

w Świeciu.  Wszystkie szczegóły o harmonogramie, miejscach zbiórek, 

wolontariuszach, a także zrzutce internetowej  i aukcjach  elektronicznych,  

znajdziecie Państwo na stronie GMINA WARLUBIE DLA WOŚP. 

17) Urbanistka gminna przestawiła mi na początku grudnia problem, który dotyczy 

terenów Bzowa i Bąkowa z uwagi na zmiany przepisów prawa w/s budowy 

elektrowni wiatrowych. Pozwolenie na budowę czwartego wiatraka w Bzowie 



5 
 

zostało wydane w 2015 roku.  Ustawa wprowadziła m.in. zakaz lokalizacji nowej 

zabudowy mieszkaniowej oraz o funkcji łączonej, w której występuje funkcja 

mieszkalna w obszarze znajdującym się w odległości 10-krotności wysokości 

całkowitej elektrowni (wys. wieży + łopata). Ustawa wprowadziła przepisy 

przejściowe. Do 17 lipca 2019 r. można było wydawać decyzje o warunkach 

zabudowy dla funkcji mieszkalnej w strefach oddziaływania wiatraków. Do 17 lipca 

2022 r. można uchwalać plany miejscowe dla funkcji mieszkaniowej w obszarach 

oddziaływania elektrowni. Po 17 lipca 2022 r. lokalizacja nowej zabudowy 

mieszkaniowej w strefach oddziaływania będzie niemożliwa. Chodzi tu o wszystkie 

budynki z funkcją mieszkalną, w tym m.in. budynek mieszkalny w zabudowie 

zagrodowej, budynek mieszkalny w zabudowie mieszkaniowej jednorodzinnej 

i wielorodzinnej, budynek mieszkaniowo-usługowy itd. Możliwa będzie 

przebudowa, rozbudowa i nadbudowa budynków istniejących o funkcji 

mieszkalnej. 

18) Dnia 16 grudnia przystąpiliśmy do odbioru końcowego hali widowiskowo-

sportowej. Zaplanowany odbiór 2 grudnia nie doszedł do skutku z uwagi na 

kwarantannę kierownika budowy z Zarządu. Zawiadomienie o zakończenie prac 

przedłożono 18 listopada. Odbiór zawieszono do czasu wyjaśnień niewykonanych 

prac, uchybień a także uzupełnienia dokumentacji odbiorowej. Wykonawca 

również nie wyraził zgody na wejście firmie montującej wyposażenie z uwagi na 

gwarancję nawierzchni.  Ze względu na dużą wagę problemów ujawnionych przez 

Inspektora Nadzoru, jak i mojej wiedzy, chciałabym zainteresować problematyką 

Państwa Radnych. Proponuję zwołanie komisji wspólnej w tym temacie ze  

względu na zawiłość i możliwość  spokojnego przedstawienia problemu. 

Ad.5 

Pani Przewodnicząca Rady przedstawiła kolejno według porządku obrad treść 

poszczególnych uchwał. 

1) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy Warlubie na 

2021 rok. 

Pani Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu 

gminy Warlubie na 2021 rok. Wyjaśniła, że wszystkie zmiany nanoszone do 

przedmiotowej uchwały w stosunku do projektu uchwały zostały wygenerowane 

zgodnie z pozytywną opinią RIO. Zostały też szczegółowo omówione i wyjaśnione na 

posiedzeniach Komisji. Dodała, iż ta uchwała jest głównym narzędziem do realizacji 

budżetu Gminy na rok 2021. 

Pani Przewodnicząca Rady – jest to takie faktyczne wprowadzenie do tak ważnego 

tematu, ważnych zadań Gminy w tym zakresie. No, ale bardzo późno otrzymałam te 

autopoprawki, bo dopiero 15 minut przed rozpoczęciem sesji.  

Następnie Pani Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję na ten temat. 

Radny Pan Witold Żuchowski – chciałbym powiedzieć na wstępie, że projekt budżetu 

na każdy rok jest najważniejszym dokumentem, na podstawie którego można 

podejmować decyzje i działania gospodarcze do realizacji tego budżetu. Myśmy jako 

Klub Radnych analizowali kilkakrotnie ten projekt budżetu i z dużą dozą ostrożności 
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podchodzimy do niego, a zaczęło się to od faktu, że przy wyborze przedsiębiorcy do 

wywozu śmieci z terenu gminy przy ofercie, tak, jak dzisiaj Pani Komisarz 

powiedziała złożono na kwotę 1 094 000,00 zł. W dniu przetargu, w dniu rozpatrzenia 

przetargu była ta kwota odczytana nie jako 1 094 000,00 zł, ale 1 904 000,00 zł. Jest 

to różnica w stosunku do konkurenta z Grudziądza o ponad 600 000,00 zł. Na tamto 

żeśmy się nie mogli zgodzić. Ze względu na to, że zbyt drastyczne podwyżki za 

wywóz nieczystości społeczeństwo lokalne musiałoby płacić. Ta podwyżka sięgałaby 

8-10 zł być może nawet, przy założeniu 1 904 000,00 zł., to podejrzewam, że 

i więcej, a firma z Grudziądza, która złożyła ofertę na 1 334 000,00 zł, czy 

1 234 000,00 zł, dokładnie nie pamiętam w tym momencie, to skutkowałoby 

podwyżką za wywóz nieczystości w granicach 8 zł. Przy kwocie złożonej przez Firmę 

WIĄZAR, społeczeństwo nie uniknie tej podwyżki, ale ona będzie w granicach 2 zł. 

Z tego względu żeśmy się nie zgodzili na to i tak, jak dzisiaj deklaruje Pani Komisarz, 

że z Firmą WIĄZAR będzie podpisana ta umowa. Myślę, że sam projekt budżetu 

powinien się opierać na wcześniejszych umowach wykonawczych, porozumieniach 

z funduszami przeróżnymi typu: Fundusz Ochrony Gruntów Rolnych, Rządowy  

Fundusz Inwestycji Lokalnych, czy Fundusz Dróg Samorządowych. Stąd nasza taka 

wielka obawa, co do rzetelności i zapisów w tym wszystkim, bo w projekcie, planie 

finansowym na 2021 jest zapisane, że droga na Błądziewnie o nr 030212C ma 

kosztować wg kosztorysu 3 540 383,00 zł. Z tego z dalszych zapisów w tym zakresie, 

że 1 770 192,00 zł ma pochodzić z Programu przebudowy dróg lokalnych i 1 770 

191,00 zł z Rządowego Funduszu Inwestycyjnego. W 2020 r. został złożony wniosek 

przez Urząd Gminy o dofinansowanie tej drogi i Gmina Warlubie nie załapała się na 

jeden program i stąd bardzo wątpliwe to się staje, czy  w ogóle bezkosztowo dla 

budżetu Gminy uda się tą drogę wybudować. Na tą drogę społeczeństwo tamtejsze 

czeka, żeby nie przesadzić, ale gdzieś 10, a może więcej lat. Są oczekiwania, że 

w końcu ta droga będzie, tym bardziej, że zaczęło się już tą drogę robić pod 

względem infrastrukturalnym. Mam na myśli kanalizację i sieć wodociągową, 

a chodziło o to, aby najpierw to zrobić i nie niszczyć już asfaltu przyszłościowo. Na 

Komisji Socjalno-Bytowej była nawet propozycja, aby tą drogę realizować etapami. 

Na to się nie bardzo chcemy zgodzić jako radni. To samo dotyczy drogi gminnej 

w Bzowie. Ma ona kosztować 732 023,00 zł i też ma być finansowana po 50% z 

Programu Przebudowy Dróg Lokalnych i Rządowego Funduszu Inwestycyjnego. Nie 

jest przekonywujące dla nas, że z programów bezkosztowo dla budżetu Gminy uda 

się tą drogę zrobić. Mamy poważne wątpliwości. Tym bardziej, że nie ma zapewnień 

od decydentów, że będzie to dofinansowanie i w jakiej wysokości. Tak, jak 

powiedziałem wcześniej na to powinny być stosowne porozumienia z funduszami. 

Może trochę wyprzedzę, bo chodzi o to, że w grudniu 2020 r. Pan premier 

zadedykował, że na 2021 r. dodatkowo przeznacza Państwo 3 000 000 000,00 zł na 

Fundusz Dróg Samorządowych, a tutaj my drapiemy się po głowie, skąd te pieniądze 

wziąć, a jeszcze niektóre drogi robić po 100 m, czy w ogóle nie robić. Na to zgody 

naszego Klubu nie będzie. Budowa grogi gminnej położonej w miejscowości 

Kurzejewo. Ma ona kosztować 680 000,00 zł. Na to wyraziliśmy zgodę, aby 

przeznaczyć część nadwyżki budżetowej w kwocie 400 000,00 zł. 50% 
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dofinansowania na tą drogę pochodzi z Programu Przebudowy Dróg Lokalnych. Tak 

jest przynajmniej napisane w projekcie w Planie Finansowym i ujawniono kwotę, że 

ona pochodzi z dotacji 50%, która z 680 000,00 zł 30% to jest 340 000,00 zł, 

a wpisano kwotę 157 323,00 zł. Jeżeli dodamy drugie 340 000,00 zł z budżetu 

gminy, to gdzie się podziało to 60 000,00 zł. Powtarzam się w tej chwil, bo to było 

omawiane na Komisjach, ale te Komisje nie są transmitowane i społeczeństwo 

generalnie nie wie. Niech ta informacja będzie oficjalna i niech będzie wiadomo 

wszem i wobec i co i jak. Budynek socjalny 4-mieszkaniowy w Płochocinie. Tam jest 

jeden budynek i ma być postawiony drugi. Na to w nakładach na 2021 r. 

przeznaczono 50 000,00 zł na dokumentację projektową i to ma też być 

sfinansowane z Rządowego Funduszu Inwestycyjnego. Podejrzewam, że tej dopłaty 

nie będzie. Obyśmy się mylili. Możemy się zgodzić na rezygnację z zakupu pojazdu 

asenizacyjnego dla potrzeb utrzymania i konserwacji sieci kanalizacji sanitarnej. Tą 

kanalizację, którą dzisiaj mamy, to ona nie jest tak bardzo awaryjna. Owszem, 

zdarzają się drobne awarie, ale myślę, że można sobie z nimi poradzić przy pomocy 

miejscowej straży pożarnej, a w skrajnym przypadku doraźnie wynająć firmę. 

Budowa sieci kanalizacji sanitarnej w miejscowości Osiek-Krusze-Bzowo 

dokumentacja projektowa. Z tej dokumentacji nie można zrezygnować, dlaczego? 

Mamy przykład niedawno w grudniu, gdzie zostały pieniążki u Pana Wojewody na 

sfinansowanie dróg i kto miał projekt, to korzysta. Nie będziemy mieli tutaj projektu, 

nie skorzystamy. Będziemy mieli dokumentację, będzie można skorzystać. Z tej 

dokumentacji nie można zrezygnować. Co do budowy kanalizacji sanitarnej na 

ul. Zawadzkiej, ul. Wybudowanie Nowskie i ul. Wybudowanie za Torami 

w miejscowości Warlubie. Cały projekt ma kosztować 5 280 162,59 zł. Z Rządowego 

Programu Operacyjnego na 2014-2020 jest możliwość dostania 85% 

dofinansowania, to jest 4 488 138,15 zł, a nie jak wpisano w Planie Finansowym 

292 473,00 zł. Jest to ponad 4 100 000,00 zł różnicy. W związku z tym, co 

powiedziałem, zdaje się mało prawdopodobne, mało wiarygodne, żeby można było 

ten plan finansowy przyjąć na 2021 r. W ubiegłym roku został zakupiony budynek na 

ul. Dworcowej. Ma on być przeznaczony na mieszkania komunalne, których 

generalnie nie mamy, a przynajmniej do potrzeb na dzień dzisiejszy jest za mało. 

Tam należałoby zacząć przeznaczać środki przynajmniej na dokumentację 

projektową dla tego budynku i terenu wokół tego budynku. W zamiarze jest tam 

utworzenie 8 mieszkań komunalnych, wybudowanie parkingu przed tym budynkiem 

na wzór parkingu, który jest przed Urzędem Gminy. Z tyłu na gruncie, który znajduje 

się z tyłu budynku mają też powstać miejsca parkingowe, miejsce na plac targowy, 

żeby wynieść się z okolic dworca, taki jest zamysł. Resztę gruntu przeznaczyć na 

potrzeby budowanego przedszkola i żłobka, na plac zabaw i całą infrastrukturę dla 

tego typu działalności. Tutaj tych wydatków w zamierzeniach finansowych nie ma. 

Tak jak powiedziałem, staje się to bardzo mało wiarygodne. Rozmawialiśmy na 

Komisji, przekonywała Pani Skarbnik, przekonywała Pani Komisarz, jednak te 

przekonania do mnie przynajmniej nie docierają. Na stronie 5 Objaśnień w dziale 750 

administracja publiczna zaplanowano 3 304 103,00 zł. Na wydatki dla Rady Gminy 

przeznaczono 113 300,00 zł. W tym diety 108 600,00 zł, zakupy materiałów 
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i środków żywności 2 100,00 zł, zakup usług telekomunikacyjnych i pozostałych 

związanych z reprezentacją oraz 5 600,00 zł na koszty administracyjne 

i reprezentacyjne. Jakby nie liczyć wychodzi 116 300,00 zł, a nie 113 300,00 zł. To 

niby niewielka różnica 3 000,00 zł, ale to też daje do przemyślenia, ile jeszcze tych 

błędów może być. Układanie projektu budżetu, to naprawdę nie jest proste. Jest to 

pracochłonne i wymaga wielkiej wiedzy specjalistycznej, a nam radnym nie 

fachowcom takie uchybienia wychodzą, to wybaczcie, ale jest to bardzo mało 

wiarygodne. 

Radna Pani Wanda Wolan – zawsze nam mówiono, że aby coś było ujęte 

w budżecie, najpierw muszą być pieniądze i wskazane źródło finansowania. Jeżeli 

nie mamy pieniędzy, to musimy się starać o dofinansowanie i musi być jakaś umowa, 

promesa, nie ważne co, ale coś musi być od Wojewody, od Marszałka, obojętnie 

z jakiego programu i dopiero wtedy był wpisany wydatek majątkowy do planu 

finansowego. Jeżeli chcemy wyprzedzić pewna działania, to wpisujemy projekt 

inwestycji, czy działania do budżetu i piszemy „dokumentacja projektowa”. Jest to 

jakby sygnał dla wyższych władz, że my chcemy coś takiego zrobić i się 

przygotowujemy do tego działania. Przygotowujemy cały nakład kosztorysowy. Ile to 

będzie kosztowało. Ile my ze swojego budżetu możemy dołożyć, a ile potrzebować 

będziemy dotacji na to. Tak, jak mówił Pan Witold, nie wszystko jest zgodne z tym, 

do czego byliśmy przyzwyczajeni. Mamy montaż wiat przystankowych. Komisja 

Skarg, Wniosków i Petycji wniosła taki wniosek, aby wyremontować te przystanki, 

szczególne te, przy których czekają dzieci, aby utwardzić niektóre miejsca. 

Zrobiliśmy rozeznanie które wiaty trzeba wymienić i prosiliśmy o przeznaczenie na to 

środków w 2020 r. Mieliśmy 19 000,00 zł. Do dzisiaj właściwie niewiele wiemy. Niby 

są zrobione 4. Pani Komisarz twierdzi, że są przygotowane następne, ale ja nadal nie 

wiem ile jest gotowych? Mamy tu napisane, że wartość kosztorysowa nadal wynosi 

19 000,00 zł, chociaż część została wydana. Na rok 2021 zostało 1 500,00 zł. To ja 

nie  wiem, ile za te 1 500,00 zł zrobimy tych wiat? Dla naszej Komisji i naszego 

wniosku jest to ważne, bo Wójt powinien na koniec roku zdać sprawę z podjętych 

uchwał, które zostały zrealizowane, które nie zostały zrealizowane i dlaczego. Dalsza 

sprawa to rozbudowa, przebudowa, nadbudowa budynku przedszkola. Tak, jak 

zostało tu wpisane, to wartość kosztorysowa jest 2 000 000,00 zł. Wspominał Pan 

Witold, że wartość kosztorysowa jest nie 2 000 000,00 zł, ale przeszło 5 000 000,00 

zł. Nakład wykonany w 2020 r. jest wpisane 100,00 zł, a powinno być 92 376,50 zł. 

W rubryce dotacje i kredyty nie mamy nic. Mamy za to wpisane środki z nadwyżki 

z lat ubiegłych i środki z budżetu gminy. No za te pieniądze, to my tego przedszkola 

nie zrobimy i za 100 lat. Ten zakup zestawu asenizacyjnego, to moim zdaniem, 

chyba jeszcze nie ten czas. Budowa sieci kanalizacji sanitarnej w Bzowie jest 

wpisana wartość kosztorysowa 1 000 000,00 zł i jest to wpisane to zadanie jako 

dokumentacja projektowa. No, ja nie wyobrażam sobie, żeby za dokumentację 

projektową zapłacić 1 000 000,00 zł, to jest chyba troszeczkę za dużo, tak mi się 

wydaje. Pani Komisarz twierdziła na Komisjach, że załatwione jest 3 500 000,00 zł 

dodatkowych środków na kanalizację sanitarną ul. Zawadzka, ul. Wybudowanie 

Nowskie. Zgadza się proszę Państwa, ale o zwiększenie tych środków wystąpił Pan 
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Sekretarz Gminy. Zaczął on załatwiać tą sprawę w czerwcu. Żeby dostać te 

zwiększone środki, zawarł umowę z Świekatowem, Osiem, Bukowcem, ponieważ te 

środki są od Marszałka musieli wyrazić na to zgodę Wójtowie i Burmistrzowie tych 

gmin. Nie jest to sprawa załatwiona przez Panią Komisarz, lecz ta sprawa była już 

wcześniej załatwiana. Budowa kanalizacji sanitarnej w miejscowości Osiek – Krusze 

– Bzowo. Znowu jest wpisane dokumentacja projektowa wartość kosztorysowa 

1 000 000,00 zł. Dlaczego tak mało, skoro to jest wartość kosztorysowa tego 

przedsięwzięcia? Dlaczego tak dużo, jeżeli to jest dokumentacja projektowa? Czegoś 

tu nie rozumiem. Dalsza sprawa, która mnie bardzo niepokoi, to o co walczę od lat. 

Ciągle walczę o to, żeby zwiększyć nakłady na pomoce, na zabawki dla przedszkoli 

i oddziałów przedszkolnych. Na ten rok 2021 oddziały przedszkolne w szkołach 

podstawowych (3 i 4-latki) wydatki na bieżące utrzymanie oddziału przedszkolnego, 

zakupu materiałów i wyposażenia oraz pomocy naukowych i dydaktycznych mamy 

2 400,00 zł., to są tylko środki po prostu na zabawki dla dzieci. Na oddziały 

przedszkolne w szkołach podstawowych (5 i 6-latki) wydatki na bieżące utrzymanie 

oddziału przedszkolnego, zakupu materiałów i wyposażenia oraz pomocy naukowych 

i dydaktycznych mamy 7 500,00 zł. Ile kosztuje zabawka, to każda matka i babcia 

wie. Co za to można kupić? No chyba niewiele, proszę Państwa, ale za to na Gminną 

Bibliotekę Publiczną w Warlubiu dotacja wynosi 381 600,00 zł. Uważam, że za 

prawie 400 000,00 zł książek, to nie potrzeba aż tyle kupić. To jest trochę dużo. 

Radna Pani Mirosława Danielewicz –  Szanowni Państwo, tutaj tych liczb już padło 

tyle i nie będę już do nich wracać. Takie tylko moje przemyślenie. No, chyba mam 

rację, że ten projekt budżetu, który się pojawił, to jest pokłosie naszej wspólnej pracy, 

zeszłorocznej. To jest po pierwsze. Po drugie to były tu błędy takie rachunkowe, to 

mam nadzieję, że ktoś się do tego ustosunkuje i wyjaśni. Bywało to już wcześniej. 

Też zgłaszaliśmy różnego rodzaju takie omyłki i nie jest to żadna nowość i nie wiem 

dlaczego, jesteśmy jedną Radą, mamy jedna Gminę i od jakiegoś czasu ciągle 

wytykane jest, że Wójt to, a Wójt tamto. Kto zaplanował to, kto zaplanował tamto. 

Myślę, że trzeba się do tego tak podejść, że to jest jedna Gmina i niezależnie od tego 

kto siedzi przy władzy, to trzeba to traktować jednakowo. Jeżeli chodzi Pani Wando 

o pieniądze na pomoce  i zabawki, to te pieniądze zależą od dyrektorów szkół jakie 

kwoty podadzą, no chyba, że coś się zmieniło.  

Radna Pani Maria Mazur – 12 listopada 2020 r. zostało wydana zarządzenie nr 

106/2020 Wójta Gminy Warlubie w sprawie przyjęcia budżetu gminy Warlubie na 

2021 r. Jednak jeżeli chodzi o ten budżet, to został on chyba ustalony jednoosobowo 

przez Panią Komisarz, bo do tego nie został zaproszony żaden Radny ani 

Przewodniczący, aby ten budżet ustalić wspólnie, jak on będzie wyglądał na 2021 r. 

Niestety, to jest uchwała, która jest najważniejsza w roku i Radni powinni otrzymać 

informację, co będzie robione, a co jest skończone. Brakuje mi w tym budżecie np. 

dokumentacji projektowej na boisko wielofunkcyjne w Lipinkach. Dokumentacji 

projektowej na boisko wielofunkcyjne w Wielkim Komorsku. Nie znalazł się również 

wykup budynku mieszkalnego przy ul. Dworcowej w Warlubiu. Nie ma też zakupu 

autobusu, który miał być kupiony do końca 2020 r. Nie został kupiony, ale nie znalazł 

się też w budżecie na 2021 r., a więc nie mamy pieniędzy, nigdzie nie jest to 
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wykazane. Poza tym mówiliśmy też o drodze w Buśni jadąc w kierunku Białych Błot, 

też tego nie ma i drogi w Kruszach. To były nasze plany na 2021 r. i niestety nie dano 

nam możliwości, aby to w tym budżecie się znalazło. Tak, jak mówiłam budżet został 

ustalony jednoosobowo, bez naszej akceptacji. 

Pani Przewodnicząca Rady – my jako Rada uczestniczymy w projektowaniu budżetu 

i nie możemy szkodzić tejże gospodarce, ani pozwolić sobie na zachwiania choćby 

w najmniejszym stopniu zaufania społecznego. Podstawą do opracowanie budżetu 

na każdy rok jest strategia gminy Warlubie, jest realizacja i kontynuacja zadań 

ujętych i zatwierdzonych uchwałami Rady Gminy przez Radnych. Czy była w ogóle 

opracowana strategia gminy Warlubie na 2021 r.? Wiadomo, że za realizację tych 

programów inwestycyjnych, drogowych i wszystkich innych, które zostają uchwalone 

przez Radę, no niestety, to odpowiada organ wykonawczy, czyli Wójt Gminy. 

Chciałam się odnieść do jednego z zadań, które było uwzględnione w poprzednich 

planach finansowych. Mam na myśli promocję Gminy Warlubie. No nie ukrywamy, że 

z roku na rok, próbowaliśmy to zadanie wprowadzić, kontynuować i ostatecznie 

przeznaczyliśmy na 2021 r. wykonanie elektronicznej aplikacji turystycznej Gmina 

Warlubie. Wykonanie nie jest kosztowne. Mieści się w granicach 15 000,00 zł. Czy 

ono nie mogło się znaleźć w planie finansowym załączniku w nr 3? Zauważyłam też 

brak innego drobnego zadania, jak zakup motopompy dla OSP Krusze w kwocie 

14 000,00 zł. 

Radny Pan Witold Żuchowski – na tym etapie prowadzonej sesji poprosiłbym o 10- 

minutową przerwę. 

Radna Pani Mirosława Danielewicz – tu słyszę o 15 000,00 zł na promocję Gminy 

Warlubie, to proszę mi odpowiedzieć, dlaczego udzielono mi odmowy dla promocji tej 

Gminy Warlubie w postaci dofinansowania do książki „Ocalić od Zapomnienia 

Historia Pomorskiej Gromady”? Zaproponowała mi Pani wtedy zbiórkę. Miałam 

wystawić puszkę i radni mieli do tej puszki wrzucać pieniądze dla dofinansowania. 

Czy to nie byłaby promocja naszej Gminy?  

Pani Przewodnicząca Rady – na pewno nie ja powiedziałam odnośnie puszki. 

Radna Pani Mirosława Danielewicz – tak, Pani to powiedziała. 

Pani Przewodnicząca Rady – może w złym ujęciu to Pani odebrała. Natomiast 

proponowałam Pani, że są również możliwości pozyskania funduszy, dofinansowań 

w ramach stowarzyszeń np. Lokalnej Grupy Działania „Gminy Powiatu Świeckiego”. 

To nie znaczy, że to zadanie jest przekreślone. Uważam, że można do tematu 

wrócić. Jeżeli takie wnioski pisze się przy końcu roku, to trudno jest znaleźć na to 

pieniądze. Uważam, że nie jest to temat zamknięty. 

Radna Pani Wanda Wolan – z tego, co pamiętam, to Radca Prawny udzielił nam 

odpowiedzi, że my jako Rada Gminy nie możemy finansować prywatnych 

przedsięwzięć Mieszkańców. My możemy w jakiś inny sposób pomóc np. gdyby Pani 

wydała tą książkę we współpracy ze szkołą, to byłaby zupełnie inna sytuacja. 

Radna Pani Mirosława Danielewicz – mam przykłady z sąsiedztwa, Smętowo, Tczew 

i Nowe. Tam Gmina, Urząd dofinansował wydanie książek. To nie była saga rodziny. 

To była historia Wielkiego Komorska, Warlubia i częściowo Świecia.  
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Radna Pani Wanda Wolan – myśmy bardzo sobie chwalili, że Pani zajęła się taką 

sprawą, bo uważaliśmy, że to jest bardzo dobry pomysł i świetnie, że Pani zechciała 

się czymś takim zająć, a to, co zrobiono w innych gminach, to ja Pani nie odpowiem, 

czy było robione dobrze, czy źle, bo ja w tych gminach nie działam. Gdybym widziała 

dokument, na podstawie jakiego prawa oni to sfinansowali, wtedy moglibyśmy 

rozmawiać, a tak nic innego nie mogą powiedzieć, oprócz tego, co Radca Prawny 

nam wskazał. 

Radna Pani Joanna Bock – chciałam zapytać jaka jest podstawa tej przerwy, 

ponieważ wszystkie tematy, które tu poruszamy był omawiane na Komisjach. Te 

obradowały osobno. Każda komisja obradowała dłużej, niż przewidziano w porządku 

obrad i po każdej Komisji zostały uchwalone jakieś wnioski. Chciałbym uzyskać 

odpowiedź od Pana Żuchowskiego, w jakim celu my mamy to jeszcze przedłużać 

i ma być kolejna przerwa, po co? 

Po czym Pani Przewodnicząca Rady o godz. 1300 ogłosiła przerwę w obradach. 

Po przerwie obrady wznowiono o godz. 1308. 

Pani Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt tej uchwały został 

szczegółowo omówiony na posiedzeniach Komisji. Po czym poprosiła 

przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii w tym zakresie. Przewodnicząca 

Komisji Rewizyjnej Pani Maria Mazur  poinformowała, że Komisja zaopiniowała 

projekt omawianej uchwały 1 głosem „za” i 3 głosami „wstrzymującymi się”. 

Przewodniczący Komisji Działalności Gospodarczej Pan Tomasz Michalak 

poinformował, że  Komisja zaopiniowała projekt omawianej uchwały 2 głosami „za” 

i  3 głosami „wstrzymującymi się”. Przewodniczący Komisji Socjalno-Bytowej Pan 

Witold Żuchowski poinformował, że  Komisja zaopiniowała projekt omawianej 

uchwały 3 głosami „za” i 5 głosami „wstrzymującymi się”. 

Następnie Pani Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. W 

wyniku głosowania projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy Warlubie 

na rok 2021 został odrzucony przy 5 głosach „za” i 9 głosach „przeciw” w obecności 

14 radnych, wobec ustawowego składu 15 radnych. Projekt uchwały znajduje się w 

teczce „Projekty Uchwał”. 

2) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Warlubie na lata 2021 – 2031. 

Pani Skarbnik Gminy – Pani Przewodnicząca, czy ja mogę zadać pytanie? 

Pani Przewodnicząca Rady – proszę bardzo. 

Pani Skarbnik Gminy – otóż przegłosowaliście Państwo przed chwilą uchwałę, która, 

uważam, że nie do końca została omówiona. Dlatego, że przed przerwą zadaliście 

Państwo mnóstwo pytań, do których ja, ani Pani Pełniąca Obowiązki Wójta, nie 

miałyśmy możliwości wypowiedzenia się. Natomiast przystępując do kolejnej uchwały 

chciałabym powiedzieć, że Wieloletnia Prognoza Finansowa jest opracowana na 

bazie dokumentacji i na bazie danych empirycznych i opisowych wynikających z 

uchwały budżetowej na rok 2021. Zawarte są tam też zadania, które są zadaniami 

wieloletnimi, które wskazują na kontynuację począwszy od roku 2016, 2017 do roku 
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2024. Wieloletnia Prognoza Finansowa jest przygotowana, wskazując jednocześnie 

stopień zadłużenia gminy, stopień spłacalności zadłużenia gminy. Zatem do roku 

2031 wskazane są w tej uchwale wszystkie dane, które przedstawiają wskaźniki 

działania gminy, wskaźniki zadłużenia, możliwości spłaty zadłużenia, możliwości 

realizacji zadań inwestycyjnych. Także jest to uchwała, która przedkłada nam 

potencjalny obraz działań przyszłych. 

Następnie Pani Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję w tym temacie. Dyskusji 

nie podjęto. Wobec czego Pani Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt tej 

uchwały został szczegółowo omówiony na posiedzeniach Komisji. Po czym poprosiła 

przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii w tym zakresie. Przewodnicząca 

Komisji Rewizyjnej Pani Maria Mazur  poinformowała, że Komisja zaopiniowała 

projekt omawianej uchwały 1 głosem „za” i 3 głosami „wstrzymującymi się”. 

Przewodniczący Komisji Działalności Gospodarczej Pan Tomasz Michalak 

poinformował, że  Komisja zaopiniowała projekt omawianej uchwały pozytywnie, 

jednogłośnie 5 głosami „za”. Przewodniczący Komisji Socjalno-Bytowej Pan Witold 

Żuchowski poinformował, że  Komisja zaopiniowała projekt omawianej uchwały 3 

głosami „za” i 5 głosami „wstrzymującymi się”. 

Po czym Pani Przewodnicząca poddała projekt uchwały pod głosowanie. W wyniku 

głosowania projekt uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Warlubie na lata 2021 – 2031 został odrzucony przy 4 głosach „za”, 9 głosach 

„przeciw” i 1 głosie „wstrzymującym się” w obecności 14 radnych, wobec 

ustawowego składu 15 radnych. Projekt uchwały znajduje się w teczce „Projekty 

Uchwał”. 

3) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania 

Narkomanii na rok 2021. 

Pani Skarbnik Gminy – przedmiotowa uchwała przedstawia głównie preliminarz 

wydatków przeznaczonych na realizację zamierzeń związanych z realizacją 

Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. Integralną częścią 

tej uchwały jest załącznik nr 2, który wskazuje preliminarz wydatków i on jest w 100% 

zgodny z nieprzyjętą przez  Państwa uchwałą budżetową. 

Pani Przewodnicząca Rady – jakie są założenia programu? 

Pani Skarbnik Gminy – nie byłam twórcą tej uchwały i odniosłam się tylko do danych 

finansowych. Nie mniej jednak nie ma tutaj radykalnych zmian jeżeli chodzi 

o realizację Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych. Jesteśmy jako Gmina bardzo zaangażowani w te procedury i 

generalnie stosujemy te zasady, które dotychczas zostały wypracowane i sprawdzają 

się w działalności bieżącej. Zatem ta uchwała też stanowi kontynuację przyjętych 

i opracowanych zasad. 

Następnie Pani Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję na ten temat. Dyskusji nie 

podjęto. Wobec czego Pani Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt tej 

uchwały został szczegółowo omówiony na posiedzeniach Komisji. Po czym poprosiła 

przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii w tym zakresie. Przewodnicząca 
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Komisji Rewizyjnej Pani Maria Mazur  poinformowała, że Komisja zaopiniowała 

projekt omawianej uchwały pozytywnie, jednogłośnie 4 głosami „za”. Przewodniczący 

Komisji Działalności Gospodarczej Pan Tomasz Michalak poinformował, że  Komisja 

zaopiniowała projekt omawianej uchwały pozytywnie, jednogłośnie 5 głosami „za”. 

Przewodniczący Komisji Socjalno-Bytowej Pan Witold Żuchowski poinformował, że  

Komisja zaopiniowała projekt omawianej uchwały pozytywnie, jednogłośnie 8 głosami 

„za”. 

Po czym Pani Przewodnicząca poddała projekt uchwały pod głosowanie. W wyniku 

głosowania Uchwała Nr XXIV/199/2021 w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania 

Narkomanii na rok 2021 została przyjęta jednogłośnie przy 14 głosach „za” wobec 

ustawowego składu 15 radnych. Projekt uchwały stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

4) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 

Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie 

w Gminie Warlubie na lata 2021 – 2025. 

Pani Przewodnicząca Rady przedstawiła projekt uchwały w sprawie przyjęcia 

Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar 

Przemocy w Rodzinie w Gminie Warlubie na lata 2021 – 2025. Wyjaśniła, że 

przygotowanie tej uchwały jest obowiązkiem wynikającym z ustawy. Została ona 

przygotowana na lata j/w wraz z konkretnymi danymi, które zostały pogrupowane 

w działy, gdzie konkretnie podzielono zadania na poszczególne lata.   

Następnie Pani Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję w tym temacie. Dyskusji 

nie podjęto. Wobec czego Pani Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt tej 

uchwały został szczegółowo omówiony na posiedzeniach Komisji. Po czym poprosiła 

przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii w tym zakresie. Przewodnicząca 

Komisji Rewizyjnej Pani Maria Mazur  poinformowała, że Komisja zaopiniowała 

projekt omawianej uchwały pozytywnie, jednogłośnie 4 głosami „za”. Przewodniczący 

Komisji Działalności Gospodarczej Pan Tomasz Michalak poinformował, że  Komisja 

zaopiniowała projekt omawianej uchwały pozytywnie, jednogłośnie 5 głosami „za”. 

Przewodniczący Komisji Socjalno-Bytowej Pan Witold Żuchowski poinformował, że  

Komisja zaopiniowała projekt omawianej uchwały pozytywnie, jednogłośnie 8 głosami 

„za”. 

Po czym Pani Przewodnicząca poddała projekt uchwały pod głosowanie. W wyniku 

głosowania Uchwała Nr XXIV/199/2021 w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 

Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie w 

Gminie Warlubie na lata 2021 – 2025 została przyjęta jednogłośnie przy 14 głosach 

„za” wobec ustawowego składu 15 radnych. Projekt uchwały stanowi załącznik nr 3 

do protokołu. 

Opinie Komisji Rady Gminy stanowią załącznik nr 4 do protokołu. 

Raport z głosowania stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

Ad.6  
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Interpelacje i zapytania radnych 

W czasie obrad Radni nie złożyli interpelacji i zapytań 

Ad.7 

Wolne wnioski i informacje. 

Radna Pani Mirosława Danielewicz – mam pytanie do Pani Przewodniczącej, 

odnośnie nieprzyjęcia budżetu na 2021 r. Teraz doszliśmy do takiej sytuacji, że RIO 

za nas uchwali budżet i my musimy poszukać miejsca, gdzie wywieziemy śmieci, 

tak? Proszę ten temat nam wyjaśnić, żeby wszyscy wiedzieli. Proszę utwierdzić mnie 

w tym przekonaniu, bo ja mogę wszystkiego nie wiedzieć, na wszystkim się nie znać, 

więc powtórzę pytanie. Czy przy takim głosowaniu, jak przebiegło, budżet na 2021 r. 

uchwali nam Regionalna Izba Obrachunkowa, kiedy to nastąpi? No i co będzie 

z wywozem śmieci? 

Pani Przewodnicząca Rady – jeżeli chodzi o problem odpadów, to były prace, które 

miały być zakończone i zatwierdzone, tak jak otrzymaliśmy informacje od Pani 

Komisarz, do końca grudnia. Jest mi wiadomo, że można jeszcze przedłużać aneksy 

do I kwartału następnego roku. Myślę, że nie w tym tylko wyłącznie problem. 

Natomiast należy wrócić jeszcze raz z udziałem całej Rady Gminy do pewnych 

zmian, które nie były satysfakcjonujące i wyraźnie się wypowiadaliśmy na ten temat. 

Radna Pani Mirosława Danielewicz – ale nie pozwoliliście, aby Pani Skarbnik i Pani 

Wójt mogły się do tego ustosunkować. Bardzo nad tym ubolewam. 

Pani Przewodnicząca Rady – nie sama Przewodnicząca głosowała, bo budżet na 

2021 r. nie został przyjęty większością głosów. 

Pełniąca Funkcję Wójta Pani Anna Ośko – chciałam zabrać głos, bo nie miałam 

możliwości po Państwa zapytaniach do uchwały. Dla mnie to, co się stało zdaje się 

już trochę niepoważne. Dlatego, że to Państwo w październiku i przez cały rok 

składaliście wnioski do budżetu. To Mieszkańcy składali propozycje do budżetu. To 

stowarzyszenia składały wnioski do budżetu. Pracownicy składali wnioski do 

budżetu. Wszystko to zostało złożone na ręce Pani Skarbnik do 15 października 

i  chciałam powiedzieć, że ja jestem z Wami od 5 listopada i nie odpowiadam za 

decyzje wcześniej  podejmowane przez poprzedniego Włodarza. Nie odpowiadam 

również za to, co się przez ten okres działo. Nie odpowiadam również za to, jakie 

programy zostały przyjęte, takie jak np. strategia, o której Pani wspomniała. Żeby 

stworzyć strategię, to trzeba mieć założenia do każdego programu unijnego, żeby ta 

strategia miała ręce i nogi. Poza tym, Panie Radny Żuchowski, chciałabym się 

odnieść do przetargu na odpady. Cały czas powtarza Pan, że się pomyliłam. 

Owszem pomyliłam się w czytaniu oferty na otwarciu. Gdzie po pół godzinie pojawiła 

się informacja na BIP i na USP z poprawną kwotą, którą Firma Wiązar przedstawiła. 

Dywagacje na temat stawek, o zwiększeniu stawek opłat są w ogóle bezpodstawne. 

W tym momencie chciałabym od Państwa uzyskać informację, co mam zrobić 1 

lutego? Proszę mi na to odpowiedzieć. Aneks do umowy nie będzie mógł być 

podpisany. Wartość kontraktu, do którego możemy podpisać aneks wynosi 10%. 

Został on zrealizowany w styczniu. Proszę mi odpowiedzieć, gdzie mieszkańcy mają 

wywozić śmieci? 
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Radna Pani Wanda Wolan – o ile sobie przypominam, to 4 grudnia na sesji Rada 

pytała Panią o umowę w sprawę śmieci, czy jest podpisana i kiedy będzie podpisana. 

Już wtedy Rada była zainteresowana i zaniepokojona.  

Pełniąca Funkcję Wójta Pani Anna Ośko – przetarg został ogłoszony w październiku. 

Wartość najniższej oferty przekraczała wartość, jaką Państwo oszacowaliście 

poprzednio. Jak mam podpisać umowę bez zwiększenia kwoty? Jak Pani Skarbnik 

miała przygotować budżet bez zwiększenia kwoty? W jaki sposób? Dzwoniliśmy do 

RIO, w jaki sposób to zrobić? Na ostatniej sesji Pani Skarbnik tłumaczyła Państwu 

dlaczego nie może zrobić zmian do budżetu i proszę nie udawać, że Państwo tego 

nie wiecie. 

Radna Pani Wanda Wolan – ale tego Pani nam nie powiedziała w grudniu. 

Pełniąca Funkcję Wójta Pani Anna Ośko – proszę nie zrzucać na mnie 

odpowiedzialności w tej chwili, jeżeli chodzi o odpady i za to, że Państwo nie 

uchwaliliście tego budżetu. Ja się na to nie zgadzam.   

Pani Przewodnicząca Rady – Pani Komisarz, proszę tylko bez takich emocji. 

Zapoznam Panią z treścią pisma, które Pani skierowała do mnie 14 grudnia 2020 r.: 

„… Proszę o zwołanie sesji nadzwyczajnej dnia 21 grudnia 2020 roku z uwagi na 

pilną potrzebę wprowadzenia inwestycji „Budowa drogi gminnej położonej w 

miejscowości Kurzejewo – Komorsk w gminie Warlubie od km 0+000 do 1+117, 

polegającej na wykonaniu nawierzchni asfaltowej”. Wartość inwestycji 825 2229,90 zł 

dotacja ok 50%. Projekt znalazł się na liście podstawowej zaakceptowanej przez 

Premiera z Funduszu Dróg Samorządowych. Umowa z Urzędem Wojewódzkim musi 

być podpisana w grudniu 2020 roku jak również z Wykonawcą. Oczekujemy 

publikacji listy na stronach Urzędu Wojewódzkiego. Tematem obrad będą również 

zmiany w budżecie gminy na 2020 rok i WPF ze względu m.in. zwiększenie do 

1 094 505,48 zł w budżecie na „Usługę odbioru i zagospodarowania stałych odpadów 

komunalnych od właścicieli nieruchomości zamieszkałych i niezamieszkałych 

położonych na terenie gminy Warlubie w okresie 01.01.2021 – 31.12.2021. Komisja 

Przetargowa przekazała stosowny wniosek o zwiększenie kwoty. Umowa tegoroczna 

kończy się z dniem 31.12.2020 roku, o ile po wyborze nie wpłyną żadne 

odwołania…”. Pani pisze 14 grudnia, Sesja była Pani Komisarz 22 grudnia i my cały 

czas czekaliśmy. 

Pełniąca Funkcję Wójta Pani Anna Ośko – Pani Przewodnicząca, po pierwsze na 

sesji 18 grudnia tłumaczyłyśmy z Panią Skarbnik, dlaczego tych zmian do finansów 

wprowadzić nie możemy. Na dzień 14 otrzymaliśmy dopiero pozytywna opinię RIO 

na temat przedłożonego budżetu. Więc pisząc wniosek do Pani ja zawarłam 

informację, na jakim etapie jesteśmy z przetargami, na jakim etapie jesteśmy jeżeli 

chodzi o odpady i że musimy zwiększyć kwotę, a na sesji tłumaczyłyśmy z Panią 

Skarbnik, dlaczego nie możemy tego wprowadzić do zmian. Nad tym Państwo 

głosowaliście i proszę teraz nie mówić, że nie wiedzieliście o dopisaniu kwoty 

koniecznej do podpisania umowy. 

Pani Przewodnicząca Rady – Pani pisała jednak, że tematem tych obrad będą te 

sprawy. Może więcej tej komunikacji między nami powinno być. To są problemy 

mieszkańców i Gminy. Ja zawsze powtarzam, że Urząd, czy Gmina to nie jest nasz 
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folwark prywatny.  

Radny Pan Dariusz Chodkowski – kto w Urzędzie Gminy był odpowiedzialny za 

przygotowanie przetargu dotyczącego wywozu nieczystości, wywozu śmieci na 

terenie Gminy?   

Pełniąca Funkcję Wójta Pani Anna Ośko – zamówieniami publicznymi zajmował się 

Pan Sekretarz. 

Radny Pan Dariusz Chodkowski – no właśnie. Zmienił on pracę i teraz już nie 

jesteśmy w stanie dowiedzieć się, czy zrobił to rzetelnie, czy nie. Pan Sekretarz miał 

to zrobić w III kwartale ubiegłego roku, a dlaczego zostało to przesunięte na IV 

kwartał?  

Pełniąca Funkcję Wójta Pani Anna Ośko – nie mam wiedzy na ten temat. 

Radny Pan Dariusz Chodkowski – więc, wydaje mi się, że jeżeli chodzi o ten przetarg 

dotyczący wywozu nieczystości, to tutaj Pani Komisarz nie jest osobą, która powinna 

przyjąć odpowiedzialność za to i te wszystkie niedociągnięcia wynikają 

z nierzetelności pracy całkowicie innej osoby, która tak, naprawdę porzuciła pracę 

w Urzędzie Gminy Warlubie i przeniosła się gdzieś indziej.   

Radna Pani Wanda Wolan – ale Panie Radny, to wszystko idzie sprawdzić. Można 

poprosić Pana Sekretarza o wyjaśnienie. Wtedy wszyscy będziemy wiedzieli, czy 

przygotował dokumenty, czy nie. To się wyjaśni sprawa. Tak, jak powiedziałam, ma 

Pan prawo dociekać. Każdy ma prawo. Nie widzę problemu, aby poprosić Panią 

Komisarz, żeby to wyjaśniła. 

Pełniąca Funkcję Wójta Pani Anna Ośko – ale przepraszam, co ja mam w tym 

momencie sprawdzać, skoro Państwo dzisiaj Państwo nie podjęliście decyzji 

o zwiększeniu kwoty, abym mogła w poniedziałek podpisać umowę na wywóz 

odpadów. To, co mi da sprawdzanie Pana Sekretarza?  

Radna Pani Wanda Wolan – no bo Pan Chodkowski twierdzi, że nawalił Pan 

Sekretarz. Trzeba chyba odpowiedzieć Panu Chodkowskiemu, czy ma racje, czy 

nie? 

Pełniąca Funkcję Wójta Pani Anna Ośko – przetarg został rozpisany w październiku. 

Radni byli informowani, bo były informacje na stronach internetowych. Ten przetarg 

ma swoje terminy. Ma swoje warunki. Termin zawarcia umowy jest określony. Termin 

związania ofertą jest inny niż w zwykłych przetargach, bo jest 60 dni. Termin 

związania ofertą kończy się, jak pamiętam 8 lutego, więc ona za chwilę będzie nie 

ważna. Proszę mi powiedzieć, czy ja w lutym mam ogłaszać kolejny przetarg i 

czekać 2 miesiące? 

Radna Pani Wanda Wolan – wie Pani co, gdzieś nawaliła wspólna komunikacja, bo 

pamiętam jak rozmawialiśmy na Komisji w sprawie tych śmieci, to trochę nas Pani 

uspakajała, bo mówiła Pani, że umowa na wywóz śmieci jest tak zawarta z 

wykonawcą, że 90 dni po zakończeniu roku kalendarzowego jest on zobowiązany do 

wywozu tych śmieci i że zdążymy to wszystko załatwić. Tak mówiła Pani, ale jeżeli 

nawaliła komunikacja, to można to wszystko wyjaśnić i jeżeli jest jakiś sposób 

naprawienia tego, to naprawmy to.  

Pełniąca Funkcję Wójta Pani Anna Ośko – Pani Wando Wolan, ja ani razu nie 

powiedziałam o 90 dniach i proszę nie mówić czegoś, czego nie powiedziałam. 
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Mogliśmy tylko podpisać aneks do 10% wartości poprzedniego kontraktu, czyli ok. 

100 000,00 zł. Zawarliśmy aneks na kwotę niecałych 90 000,00 zł, bo tak to wynikało 

i to jest wszystko, co mogłam zrobić. Jeżeli zawrę kolejny aneks, to będzie z mojej 

strony naruszenie dyscypliny finansów publicznych i Pani Skarbnik również. 

Pani Przewodnicząca Rady – to znaczy tak, Pani Komisarz, mówiła Pani naprawdę o 

pierwszym kwartale, o 90 dniach. Ja też tak zrozumiałam.  

Radny Pan Witold Żuchowski – o brakującej kwocie, która była uwzględniona w 

pierwotnej wersji 1 012 000,00 zł tak, chyba się nie mylę? Brakowało 74 000,00 zł do 

kwoty, którą złożyła Firma Wiązar. Na sesji ten temat w dniu 4 grudnia uzgodniliśmy, 

że dajemy zielone światło, żeby zagwarantować tą kwotę zwiększoną do 

1 094 000,00 zł. i tutaj nie bardzo to rozumiem. 

Pełniąca Funkcję Wójta Pani Anna Ośko – no to Państwo to zrobilibyście teraz w 

projekcie budżetu, jak najbardziej. Tylko w tym momencie go nie uchwaliliście. Więc 

jak Pani Skarbnik ma to zrobić? 

Radny Pan Witold Żuchowski – daliśmy zielone światło i w grudniu można było tą 

umowę z Wiązarem podstawić. 

Pełniąca Funkcję Wójta Pani Anna Ośko – ale jak? W 2020 r. obowiązywała umowa 

poprzednia i tutaj poproszę Panią Skarbnik żeby jeszcze raz powiedziała dlaczego 

nie mogliśmy wpisać tego do budżetu ze względu na dyscyplinę finansów 

publicznych. 

Pani Skarbnik Gminy – podstawą do zaciągnięcia zobowiązania jest 

zagwarantowana odpowiednia kwota odpowiadająca kwocie najkorzystniejszej oferty 

w planie finansowym budżetu. Skoro umowa, której kontrakt dotyczy obowiązuje od 

01.01.2021 do 31.12.2021., to podstawą zaciągnięcia takiego zobowiązania jest plan 

finansowy i uchwała budżetowa na rok 2021. W tymże planie zostały odpowiednio 

zwiększone środki do wysokości odpowiadającej ofercie najkorzystniejszej. Co po jej 

przegłosowaniu umożliwiłoby nam zawarcie ważnej umowy w terminie związania 

ofertą na podstawie postępowania przetargowego, które zostało przeprowadzone 

w roku 2020. W chwili obecnej, skoro nie mamy  narzędzi w postaci uchwały 

budżetowej, nie mamy żadnych podstaw do zaciągnięcia zobowiązania skutkującego 

zobowiązaniem płatniczym, jakim jest odpłatność za wywóz śmieci i nieczystości. 

Drugim elementem jest to, że w dniu 8 lutego upływa termin związania ofertą. Zatem 

brak możliwości zawarcia umowy przed tym terminem z poprzednim terminem, 

powoduje obowiązek unieważnienia przedmiotowego postępowania i wywołania 

kolejnego postępowania przetargowego. 

Radny Pan Witold Żuchowski – więc uważam, że w tej sytuacji należy usiąść nad 

uchwaleniem budżetu z tymi poprawkami, o których mówiliśmy.  Jesteśmy do 

dyspozycji. Trzeba to tak projektować, żeby to było z uwzględnieniem tych 

wszystkich rzeczy, o których tutaj mówiliśmy. 

Pani Skarbnik Gminy – w odpowiedzi na wypowiedź Pana Radnego Witolda 

Żuchowskiego przedstawiam, że tak, jak już wcześniej wyjaśniałam na Komisjach 

gdzie omawiane były wszystkie szczegóły dotyczące m.in. zapisów załącznika nr 3, 

czyli wydatków inwestycyjnych na rok 2021 jak również treści pozostałych kwestii 

omawianych bardzo długo na Komisjach. Zobowiązałam się do naniesienia 



18 
 

autopoprawek, zgodnie z ustaleniami Państwa i zgodnie z potwierdzeniem, że 

wyrażacie Państwo na to zgodę. Na dzień dzisiejszy do procedowania uchwały 

budżetowej, uchwała została przygotowana już z naniesieniem autopoprawek. Jeżeli 

chodzi o dane empiryczne, one zgodne są ze wszystkimi kwestiami, które mieszczą 

się w kwalifikowaniu budżetu do tego, aby posiadać pozytywną opinię RIO. Taką też 

opinię posiadamy i z uwagi na to, że opinia RIO dotyczy projektu budżetu, uchwała 

budżetowa wywołana na dany rok budżetowy nie może w żaden sposób różnić się od 

projektu uchwały, który został przeprocedowany zgodnie z ustawą o finansach 

publicznych. Zatem w uchwale budżetowej, która została przedłożona na dzień 

dzisiejszy do procedowania zostały zachowane wszystkie zasady, które dotyczyły 

ujętych w projekcie budżetu danych z uwzględnieniem zmian, które szczegółowo 

zostały omówione na Komisjach. Zmiany te dotyczyły po stronie dochodów w 

zakresie wydatków majątkowych w działach, gdzie szczegółowo to zostało omówione 

i zmiany te dotyczyły zapisów w załączniku nr 3, gdzie na Państwa wniosek zostały 

wykreślone zapisy dotyczące dokumentacji projektowej. Jednocześnie uzupełniona 

została kwestia dotacji na budowę drogi w miejscowości Kurzejewo, gdzie łączna 

kwota dotacji wynosi 337 323,00 zł. Zostało to uwzględnione w uwagach w 

załączniku nr 3 i wersji opisowej na str. 5 objaśnień. Odniosę się też do omyłki 

pisarskiej. Rzeczywiście taka nastąpiła. Nie uważam się za człowieka nieomylnego. 

Natomiast gwarantuję, że w danych empirycznych jest pełna zgodność, natomiast 

w treści opisowej nie dam sobie ręki uciąć, że nie ma żadnych błędów. Jestem tylko 

człowiekiem. Jestem osobą pracującą i myślę, że ryzykiem zawodowym jest to, że 

mogę się pomylić. 

Radny Pan Dariusz Chodkowski – Szanowni Państwo, tutaj odniosę się do tego, co 

powiedziała Pani Wanda Wolan, że coś nawaliło, może łączność. Nie, po prostu 

nawalili ludzie. Szanowni Państwo, Klub Radnych Gospodarna Gmina, 

zagłosowaliście tak, a nie inaczej. Takie podjęliście decyzje. To pokazuje, tak 

naprawdę fakt, że nie liczy się dla Was dobro społeczeństwa. Nie liczy się dobro 

Gminy, tylko kto siedzi w tym momencie w fotelu Wójta, a chyba nie o to chodzi. Ja 

powiem tylko, że w 2016 r. kiedy doszło do takich, a nie innych nadużyć finansowych 

w naszej Gminie, to Pani Radna Wanda Wolan była Przewodniczącą Rady i organem 

kontrolującym pracę organu wykonawczego. To pod Pani nosem zostały 

wyprowadzone pieniądze z Urzędu Gminy. Nasze pieniądze, Mieszkańców, 

podatników i w tym momencie jest zero skruchy, krzty pokory. Jest tylko buta i 

arogancja władzy. Tak bym to określił w tym momencie. 

Radna Pani Wanda Wolan – Panie Darku, działania i kontrole Regionalnej Izby 

Obrachunkowej, Najwyższej Izby Kontroli są po to, żeby sprawdzić działalność 

finansową, wszelką działalność pracy Gminy. Ja jako Przewodnicząca Rady Gminy 

miałam niewiele do powiedzenia jeżeli jest taki, a nie inny protokół pokontrolny. Od 

tego są ludzie, którzy się na tym znają. Od tego są specjalne instytucje do 

prowadzenia kontroli, a nie Przewodniczący Rady. Gdyby był wniosek Najwyższej 

Izby Kontroli czy Wojewody o odwołanie Wójta, na pewno byśmy to zrobili. Takiego 

wniosku nie było przecież. Nie było żadnego zarzutu oficjalnego przeciwko Wójtowi. 

Radny Pan Dariusz Chodkowski – to co Pani zrobiła kiedy były Wójt został 
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zatrzymany pod wpływem alkoholu? Co Pani zrobiła dla mieszkańców, dla Gminy? 

Jak Pani zareagowała? Co Pani zrobiła jako Przewodnicząca Rady, że zostały 

byłemu Wójtowi postawione zarzuty wyprowadzenia publicznych pieniędzy z Urzędu 

Gminy, co Pani wtedy zrobiła? 

Radna Pani Wanda Wolan – Wójt nie wyprowadził pieniędzy za mojej kadencji, 

a wtedy, kiedy został zatrzymany, rzekomo pod wpływem alkoholu, mnie nie było 

w Warlubiu. Po drugie składałam zeznania na Policji i proszę się zwrócić do Policji, to 

powiedzą, co powiedziałam. 

Radna Pani Joanna Bock – chciałam się odnieść do braku dialogu, który jest tutaj 

zarzucany Pani Komisarz i Radnym niezrzeszonym w Klubie. W ogólnodostępnym 

serwisie społecznościowym istnieje profil Gospodarnej Gminy Warlubie, w którym 

pod każdym z bardzo długich postów podpisane jest: Liderzy Gospodarnej Gminy 

Warlubie, czyli chyba wszystkie osoby, które oprócz tutaj naszej czwórki na tej sali 

siedzą? Tam jest dużo różnych zarzutów. Te posty są głupie. Nie wiem, kto je pisze, 

ponieważ nie podpisuje się z imienia i nazwiska, tylko podpisane jest: Liderzy 

Gospodarnej Gminy Warlubie. Pojawia się tam bardzo dużo dziwnych treści 

zarzucających różne rzeczy nam, nieskupionym w tym ruchu. Chciałabym uzyskać 

odpowiedź od Przewodniczącego Klubu, kto ma do nas tyle zarzutów, gdyż kiedy na 

sesji Rady Gminy jest pkt Interpelacje i zapytania radnych, to wtedy nikt się o nic nas 

nie pyta, a potem są posty. Naprawdę jest ciężko przez nie przebrnąć. Np. na jednym 

z postów kiedyś zarzucano mi, że nie mam wzroku, nie mam słuchu, że droga jest 

nieodśnieżona i nic z tym nie robię, nie sprawdzając nawet tego, że byłam chora na 

COVID-19 i leżałam 2 tygodnie w łóżku. Tych zarzutów jest bardzo dużo. Chciałabym 

wiedzieć, kto ma do mnie jakieś zarzuty? Jeżeli ktoś ma, to niech to powie, a nie 

zarzuca mi brak jakiegoś dialogu. 

Radny Pan Witold Żuchowski – prosiłbym o powtórzenie pierwszej części Pani 

wypowiedzi. 

Radna Pani Joanna Bock – pierwsze pytanie dotyczyło tego, że wszystkie posty w 

portalu społecznościowym, na którym promuje się nazwą Klub Gospodarnej Gminy 

Warlubie, podpisywane są Liderzy Gospodarnej Gminy Warlubie. Nie ma imion, nie 

ma nazwisk. Jeżeli tak, to czytający te posty mogą uznać, że są to wszyscy Państwo. 

Czy to jest prawda? Druga sprawa, jeżeli za każdym razem w tych postach pojawia 

się tyle zarzutów w stosunku do Pani Komisarz, w stosunku do Radnych. Jesteśmy 

porównywani tam do postaci z bajek i do jakiś innych dziwnych rzeczy. No to jeżeli 

Państwo zarzucacie nam cały czas brak dialogu, to dlaczego na każdej sesji w pkt, 

który dotycz interpelacji i zapytań radnych po prostu nas o to nie zapytacie? 

Radny Pan Witold Żuchowski – ja Pani odpowiem, że ja tych postów w ogóle nie 

czytam z pewnych względów. Mnie to nie interesuje. Niektórzy mogą czuć się 

obrażeni. Przyznaję, że nie czytam tego. Nie mam podłączonej poczty elektronicznej, 

facebooka itd. Nie wiem nawet, co tam jest napisane, po prostu. Powiem wprost, 

ludzie tam piszą różne rzeczy. To nie jest mój problem, bo jak mówię, ja tego nie 

czytam i nie zaglądam. 

Radna Pani Mirosława Danielewicz – ale tam jest podpisane liderzy. 

Radna Pani Joanna Bock – powinniście zatem to gdzieś zgłosić, bo pod każdym 
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postem jest podpisane Liderzy Gospodarnej Gminy Warlubie. 

Radny Pan Witold Żuchowski – to tak samo, jak nie wiem, gdzieś mi się to 

zapodziało, ale jest pismo od jakiegoś Mieszkańca Bzowa, który karze mi gdzieś tam 

zaglądać, żeby zobaczyć, gdzie są pieniądze. Są to tak błędne rzeczy, a z tego co 

wiem w Bzowie nikt taki nie mieszka. Też przez internet może pisać różne rzeczy. 

Z tego względu też ostatecznie z tego wszystkiego nie korzystam. Czy jestem 

liderem? Nie wiem, czy jestem liderem. 

Radna Pani Joanna Bock – no to ktoś się tam wtedy wypowiada ewidentnie za  

Państwa i wtedy taka moja sugestia, żeby temu komuś zwrócić uwagę, żeby jednak 

nie wypowiadał się za Was wszystkich, skoro teraz na forum nie ma tutaj odważnych, 

żeby powiedzieć, kto jest tym liderem i kto ma do nas tyle różnych zarzutów. 

Pani Przewodnicząca Rady – myślę, że należy poważnie podchodzić do sprawy i  nie 

robić na sesji jakiejś wielkiej sensacji. To, o czym mówił Pan Żuchowski, to trafiło 

oczywiście do Przewodniczącej Rady pismo, o czym teraz nie będę wspominała. Na 

następnej sesji zapoznam Państwa, chociaż jest to pismo, do którego nie powinnam 

się odnosić, bo jest to pismo na nazwisko fikcyjne. Sprawdziłam w ewidencji 

ludności. Oczywiście nie ma takiego nazwiska. Moglibyśmy sobie teraz wyrzucać. 

Zakończmy to już. 

Radny Pan Dominik Agacki – budżet na 2021 r. nie został uchwalony. Podejmując 

decyzję każdy z nas musi wiedzieć, co to przyniesie. Tą decyzje podjęliśmy wszyscy. 

Głosy były różne, podzielone. Cześć Radnych w tym i ja głosowaliśmy na „tak”, a czy 

Klub Radnych, ta Rada ma świadomość jaką decyzję podjęła i z jaką konsekwencją 

to się wiąże? To pytanie chciałbym zadać Panu Witoldowi Żuchowskiemu, bo ta 

przerwa była ogłoszona na rzecz Klubu i może Pan jako Przewodniczący Klubu nam 

odpowie? Co ja mam odpowiedzieć Mieszkańcom, którzy mnie spotkają – nie, bo 

nie? 

Radny Pan Witold Żuchowski – właśnie, że nie, nie, bo nie. Myśmy tu jeszcze raz 

wyeksponowali uchybienia naszym zdaniem wynikające mi.in z tego, o czym była też 

mowa z braku łączności przy tworzeniu budżetu. Myśmy zwracali na to uwagę, kiedy 

został wydany projekt budżetu na 2021 r. My sobie zdajemy z tego sprawę. Nie 

można lekceważyć Rady Gminy w całości. Chcemy wiedzieć, chcemy swoje wnioski, 

swoje przemyślenia, przemyślenia również społeczności, którą reprezentujemy, 

przedstawiać i aby to było ujęte do budżetu. 

Radna Pani Mirosława Danielewicz – ja tylko mam wątpliwość i pod taką wątpliwość 

poddaję wszystkie posiedzenia Komisji Socjalno-Bytowej, bo akurat w takiej Komisji 

jestem. Trwała ona bardzo długo. Wszystkie rzeczy były wyjaśnione. Więcej pytań 

nie było. Wynik głosowania był taki, jak Pan przedstawiał. 3 osoby były „za” reszta 

„się wstrzymała”. Dzisiaj wszyscy z tej Komisji, co „się wstrzymali” są „przeciw”. Nie 

wiem, skąd to się bierze. Po co wtedy w tych Komisjach jest to głosowanie, jeżeli na 

sesji pod publikę dzieją się zupełnie inne rzeczy. Ja wierzę, że jeszcze jakaś dobra 

nuta i chęć dla tej Gminy w Państwa sercach jest. Jak chcecie, zróbcie sobie jeszcze 

10-minutową przerwę, pogadajcie, przemyślcie i wróćmy do tego budżetu. Naprawdę 

to jest dla ludzi, nie dla nas, nie dla Wójta rządzącego teraz, ale dla przyszłego. 

Pani Skarbnik Gminy – w odniesieniu do wypowiedzi Pana Radnego, chciałam 
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przedstawić, że zgodnie z ustawą o finansach publicznych gmina zobowiązana jest 

przedłożyć projekt budżetu do dnia 15 listopada. Uczyniliśmy to niniejszym poprzez 

przedłożenie przedmiotowego projektu zarządzeniem z dnia 12 listopada. Nie mniej 

jednak zanim taki projekt powstanie opracowane są założenia do projektu budżetu 

i dlatego zostało wydane zarządzenie nr 82/2020 z dnia 18 września 2020 r. 

w sprawie określenia założeń do projektu budżetu gminy Warlubie na 2021 rok oraz 

Wieloletniej Prognozy Finansowej. Z zarządzenia tego wynika, kto ma prawo do 

wnoszenia uwag, wniosków, propozycji  i tutaj zgodnie z § 2 pkt 6 Radni Gminy 

Warlubie, sołtysi, organizacje oraz mieszkańcy gminy przekazują propozycje do 

budżetu na 2021 rok z uwzględnieniem ich opisu, uzasadnieniem potrzeby ich 

realizacji oraz podaniem orientacyjnego kosztu realizacji podanego zadania i źródła 

finansowania, z podpisem osoby bądź jednostki wnioskującej do dnia 12 

października 2020 r. Nie można zatem zarzucić, że brakowało komunikacji, ponieważ 

w kierunku do Państwa zostały wystosowane odpowiednie założenia. Oczywiście 

w ramach dialogu niektóre założenia zostały przedsięwzięte. Nie mniej jednak 

takowe pismo wnioskujące o konkretne zadanie, wskazujące źródła finansowania do 

dokumentacji do tworzenia budżetu nie wpłynęło. 

Pani Przewodnicząca Rady – Pani Skarbnik, jeżeli Pani współpracowała z nami kilka 

lat. Tworzyła Pani programy. Tworzyła Pani budżet na każdy rok. Doskonale Pani 

wiedziała o kontynuacji dalszych zadań, to chociaż wypadałoby się z Radą w tej 

sytuacji spotkać i zakomunikować: to zadanie z załącznika nr 3 będzie wykreślone, to 

wykreślone. Nie było takich rzeczy. Teraz nie obwiniajmy jeden drugiego. 

Pani Skarbnik Gminy – ja nie próbuję nikogo w żaden sposób obwiniać. Nie mniej 

jednak cały czas pozostaje do Państwa dyspozycji. Tak, jak ze wszelkich przepisów 

wynika, my jesteśmy tylko organem wykonawczym. Zatem ja grzecznie wykonuję 

wszystkie polecenia i stosuję wszystkie propozycje, które były wcześniej uzgodnione. 

Nie mam zamiaru tutaj obwiniać nikogo. Natomiast też nie mogę pozwolić na to, aby 

projekt budżetu i sama uchwała budżetowa obarczone były tym błędem, że powstały 

bez dialogu z Państwem. 

Radny Pan Dariusz Chodkowski – w związku z tym, że nie zostało to wprowadzone 

do porządku obrad, proszę Panią Komisarz o kilka informacji odnośnie hali 

widowiskowo-sportowej.  

Pełniąca Funkcję Wójta Pani Anna Ośko – mogę się odnieść tylko do tego, co wiem, 

bo nie jestem przygotowana do szczegółów. Jeżeli chodzi o dzisiejszy stan, to 

inwestycja jest w stanie prac odbiorowych. Ostatni aneks do umowy opiewał na 

zakończenie prac na 18 listopada. Tego samego dnia firma wykonawcza złożyła 

zawiadomienie o zakończeniu prac i przystąpieniu do procedur odbiorowych. Termin 

odbioru wyznaczyliśmy na 2 grudnia. Jednakże tego dnia wykonawca przedstawił 

dokumenty covidowskie, z których wynikało, że nie mogą stawić się na budowie 

z powodu zachorowań. Termin został odłożony do 16 grudnia i tak naprawdę nasz 

odbiór rozpoczął się tego dnia. Przy odbiorze stwierdzono uchybienia i protokół 

został odebrany. Do dnia dzisiejszego toczą się prace odbiorowe. Pojawiły się nowe 

kwestie i nowe problemy związane z odbiorem tej hali. Nie dotyczy to tylko jednej 

firmy, która powinna wykonywać tą inwestycję, bo jest jeszcze druga firma, która 
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dowiozła wyposażenie i nie mogła tego wyposażenia zamontować. Jest ono 

składowane obecnie w szkole podstawowej na sali, bo nie mieliśmy innej możliwości. 

Myślę, że jeżeli chcecie Państwo wiedzieć więcej, to powinniśmy się spotkać na 

jakimś osobnym posiedzeniu i wtedy moglibyście się Państwo zapoznać z tymi 

kwestiami. Czy to będzie na Komisji Rewizyjnej, czy w inny sposób, to już 

pozostawiam Państwu. Ja natomiast nie jestem przekonana do odbioru tej hali. 

Radna Pani Wanda Wolan – proszę Państwa, wydaje mi się, że wszystkim nam 

zależy na tym, żeby inwestycje w Gminie szły swoim torem. Żeby wszystko się działo 

tak, jak powinno się dziać, bo po to zostaliśmy wybrani i jeżeli doszło do pewnych 

niepokojów i część Radnych ma zarzuty do zapisów w budżecie być może nawet 

nieuzasadnione. Nie wszystkie rzeczy tutaj są uzasadnione, ale są wątpliwości. Więc 

ja myślę, że może byśmy zrobili tak, że zebralibyśmy się na wspólnej komisji. Punkt 

po punkcie jeszcze raz przeanalizowali i jeżeli są takie zapisy, których nie można 

zmienić w tym budżecie, jak twierdzi Pani Skarbnik, są zatwierdzone przez RIO, to 

dobrze, możemy się z tym zgodzić, ale zapiszemy sobie pewne pozycje, które będą 

zmienione jak przyjdzie na to czas. Żeby nie umknęły ani Pani Skarbnik, ani Wójtowi, 

ani Radzie. Bo Przyjdzie taki czas, że będzie można zrobić przesunięcia w budżecie, 

dostaniemy dofinansowania i wtedy te inwestycje, zadania zostaną zrealizowane. 

Taka jest moja propozycja. Pracowaliśmy na różnych Komisjach. Stanowiska są 

niespójne i wychodzi z tego jeden wielki bałagan. 

Radny Pan Dariusz Chodkowski – ma Pani rację. Wspólne posiedzenie Komisji przy 

budżecie jest jak najbardziej wskazane i wcześniej przy uchwale budżetowej było 

takie wspólne posiedzenie komisji. Ja tutaj pytałem dlaczego nie  spotkaliśmy się 

razem jako wszystkie Komisje. Pani Przewodnicząca odpowiedziała mi, że wolą 

Przewodniczących poszczególnych Komisji było właśnie zorganizowanie tych 

spotkań odrębnie.  

Pani Przewodnicząca Rady – Panie Radny Chodkowski, jeśli chodzi o zwoływanie 

Komisji, to zgodnie z ustawą decydują Przewodniczący Komisji. Jako 

Przewodnicząca Rady nie mam na to wpływu.  

Mieszkaniec Gminy – jestem mieszkańcem Warlubia. Jestem tu pierwszy raz i w tej 

chwili przyglądam się tej całej debacie i uważam, że cała Rada, część przynajmniej 

podstawia nogę Pani Komisarz. Rzuca kłody pod nogi. Żeście nabroili za poprzedniej 

kadencji tego Wójta, który był i teraz to, co było nabrojone podkładacie Pani 

Komisarz. Żeby wyczyściła Wasze brudy. To jest niemożliwe. Wy powinniście to 

naprawić. Mam pytanie do Pani Przewodniczącej. Wybory. Kto Panią upoważnił do 

sprowadzenia jednego z kandydatów na kandydata na Wójta Warlubia? Mówię to nie 

bez pokrycia, bo to trafiło do gazety. Pani i Sekretarz pojechaliście do tego Pana, 

żeby on przyjechał do nas do Gminy i stawił się na kandydata na Wójta. 

Pani Przewodnicząca Rady – przede wszystkim nigdy nikt nie decyduje za kogoś, kto 

ma wziąć udział w wyborach, bo każdy musi wiedzieć. Jeżeli chce, to kandyduje. Po 

drugie ten Pan już 2 lata temu wyraził akces kandydowania na Wójta Gminy. Nie 

widzę powodu tutaj do obwiniania mnie za to. Dla mnie to jest rzecz nie do 

pomyślenia, że można mi tutaj takie pytania zadać. 

Mieszkaniec Gminy – była Pani u tego Pana i proszę tego nie zmieniać 
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Mieszkaniec Gminy – jak żeście nabroili w Gminie. Poprzednia Przewodnicząca, 

która wiedziała o brudach tamtego Włodarza i Pani wiedziała. Nic żeście nie zrobili. 

Pani Przewodnicząca Rady – są do tego odpowiednie organy ścigania. Organy 

kontrolujące, które po prostu odpowiadają za to i proszę nas nie obwiniać. Nie 

odpowiadam na to pytanie, bo nie powinno być ono do mnie skierowane. Na pewno 

nie do mojej osoby. 

Radca Prawny Pan Łukasz Kurek – pod względem prawnym przygotowano projekt 

ustawy, że ma być wydłużony czas uchwalania budżetu przez poszczególne rady 

samorządu terytorialnego. Obowiązuje nas jednak cały czas ustawa o finansach 

publicznych, gdzie jest wyraźnie napisane, że jest termin do końca stycznia. Także, 

jeżeli byście Państwo chcieli podjąć jakąś uchwałę budżetową, to musicie to zrobić 

do końca miesiąca. 

Pani Przewodnicząca Rady – uchwala budżetowa z uwzględnieniem odpadów, tak? 

Pełniąca Funkcję Wójta Pani Anna Ośko – ta przygotowana uchwała budżetowa 

zawiera informację o odpadach, bo jest to zapisane w kwestiach finansowych. Jest 

kwestia związana z poborem opłat od mieszkańców i po stronie wydatków jest 

przypisana kwota kontraktu z firmą wywożącą i inne koszty. Jeżeli chodzi o dzisiejszy 

mój pomysł na tą sytuację, to nie mam. Jeżeli Państwo nie podejmiecie budżetu do 

31 stycznia, to ja nie mogę podpisać umowy. 

Pani Przewodnicząca Rady – myślę, że niektóre tematy nie są do odpowiedzi 

natychmiastowej. Trzeba z tym faktycznie siąść. To trzeba porozmawiać tak, jak 

powinno być Proszę Państwa cały czas. Wtedy nie byłoby takich sytuacji, nie byłoby 

takich niedociągnięć, nie byłoby takich pretensji, dlaczego nie jest to zadanie 

wpisane? Dlaczego jest w to miejsce inne? Byłyby też na dzisiaj inne wyniki. Myślę, 

że są potrzebne takie rozmowy. Jesteśmy tylko ludźmi i mamy prawo swoje emocje 

wyrażać. Ważna jest jednak współpraca, logika myślenia, a przede wszystkim ważne 

jest zrozumienie. To, o czym mówiła Pani Radna Bock, odnośnie jakichś portali 

społecznościowych, jakichś zapisów, to naprawdę ja tego nie czytam i nie interesuję 

się takimi sprawami. 

Mieszkaniec Gminy – Pani Przewodnicząca, dzisiaj jest 28 stycznia. Tak, jak Pani 

Wójt powiedziała, nie ma budżetu. Co będziemy robili ze śmieciami?  

Pani Przewodnicząca Rady – proszę Pana, tak jak powiedziałam. Przed chwilą 

wypowiedziała się Pani Komisarz. Wypowiedział się Pan Adwokat. Proszę to nam 

zostawić. Siądziemy przy jednym stole. Myślę, że wreszcie trzeba rozpocząć 

normalną współpracę. 

Pełniąca Funkcję Wójta Pani Anna Ośko – chciałabym tylko dodać, że w miesiącu 

grudniu spotykaliśmy się trzykrotnie na sesjach, na Komisjach i na prawdę było już 

bardzo dużo czasu, żebyśmy sobie porozmawiali. Dostaliście też Państwo wszystkie 

projekty wcześniej. Proszę też nie mówić, że nie ma komunikacji, bo Państwo o 

wszystkim wiedzieliście.   

Pani Przewodnicząca Rady – będziemy teraz sobie tak nawzajem odpowiadały. Czy 

Pani w ogóle konsultuje z nami nawet takie drobne sprawy jak np. zamontowanie 

sprzętu nagłaśniającego? Ja o tym nie wiedziałam jako Przewodnicząca. Przenosi 

Pani tu transmisję. My o tym nie wiemy. Chodzi też  o koszty związane 
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z demontażem. Nie pytała Pani, a być może będziemy chcieli wrócić za miesiąc, za 

dwa miesiące do miejsca, gdzie odbywały się wcześniej sesje. W ogóle unika Pani 

rozmów z nami. Może się Pani przyzna do tego? Nie chce Pani nam tego 

przekazywać i stąd jest proszę Państwa tak wiele nieporozumień. 

Ad.8 

Po wyczerpaniu porządku obrad Pani Przewodnicząca Rady Gminy zamknęła obrady 

XXIV sesji Rady Gminy Warlubie o godz.1424. 

Przewodniczyła 

Przewodnicząca Rady Gminy 

Maria Jankowska 


